
Тајне дуванске мафије (I): Досије "Национал" – Како 

су Ђукановићеви представници оставкама покушали 

да блокирају Комисију 

 

Поводом недавне иницијативе покренуте у Скупштини Црне Горе за формирање анкетног одбора 

који би се бавио проблематиком шверца дувана у Црној Гори, почев од деведесетих година 

прошлог вијека па до данас, а у сусрет доношењу одлуке о његовом формирању, редакција 

портала ИН4С, на основу Закона о слободном приступу информацијама, затражила је, и од 

Скупштине Црне Горе добила Извјештај и комплетну документацију о раду  Комисије Скупштине 

Црне Горе, која се 2001/2002. године бавила утврђивањем чињеница, околности и битних 

елемената у наводима у тексту објављеном у загребачком листу ,,Национал“ под насловом 

,,Главни мафијашки бос Балкана“ и другим текстовима о шверцу дувана у Црној Гори и преко 

Црне Горе, објављеним у овом листу. 

Комплетан Извјештај о раду те Комисије који је усвојен на сједници Скупштине Републике Црне 

Горе која је одржана 25. јула 2002. године, портал ИН4С, почев од данас, интегрално ће објавити у 

дванаест наставака (наслови и легенде испод докумената су редакцијски): 

Скупштина Републике Црне Горе на сједници Првог редовног засиједања у 2001. години одржаној 

31. јула 2001. године, донијела је Одлуку о образовању Комисије за утврђивање чињеница, 

околности, и битних елемената у наводима у тексту објављеном у загребачком листу 

“Национал” под насловом “Главни мафијашки бос Балкана” и другим текстовима објављеним у 



овом листу, која је ступила на снагу даном објављивања у “Службеном листу РЦГ”, односно 03. 

августа 2001. године. 
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Предлог одлуке 11. јуна 2001. године поднијели посланици СНП.а, НС-а и СНС-а[/caption] 



Истог дана, када је сазнао да је у Скупштину стигао Предлог одлуке о формирању комисије о 

истраживању шверца дувана, и Ђукановић је потрчао да и он, предсједници Парламента Весни 

Перовић, поднесе иницијативу за формирање комисије. 

 



Одлуком је утврђено да Комисија има задатак да утврди чињенице, околности и битне елементе о 

наводима у текстовима објављеним у загребачком листу “Национал”, као и да је у извршавању 

постављеног задатка дужна да оствари сарадњу са надлежним државним органима и 

директорима црногорских предузећа који су у текстовима “Национала” означени да су 

учествовали у пословима транзита и шверца цигаретама, а који су дужни да Комисији пруже сву 

неопходну помоћ и ставе на располагање сву потребну документацију. Такође је утврђено да ће, у 

циљу извршавања свог задатка Комисија остварити непосредну комуникацију са међународним 

организацијама за борбу против организованог криминала. Овом Одлуком такође је утврђено да 

је Комисија дужна да Скупштини поднесе Извјештај у писаној форми, у року од 90 дана од дана 

ступања на снагу Одлуке. 

 

Тајне дуванске мафије (II): Вујановић, обнашајући 

функцију премијера, предњачио у опструкцији рада 

анкетне комисије 

 
 

ОДНОС ПОЈЕДИНИХ СУБЈЕКАТА ПРЕМА РАДУ КОМИСИЈЕ: У циљу остваривања комуникације са 

међународним организацијама за борбу против организованог криминала, Комисија се 



обратила Министарству унутрашњих послова Владе РЦГ, да за потребе Комисије достави тачан 

назив Италијанске државне комисије која се бави овим послом. Ово из разлога што је 30. 

септембра 1999. године, Министарство унутрашњих послова Владе Републике Црне Горе 

потписало “Меморандум” са Министарством унутрашњих послова Италије, о заједничком 

дјеловању против организованог криминала. Међутим, од Министарства унутрашпњих послова 

Владе Републике Црне Горе, и поред више ургенција, Комисија није добила овај податак. 

Комисија посебно истиче да се појединим од наведених субјеката обраћала више пута и то: 

- Министарству унутрашњих послова у Влади Републике Црне Горе – 20 пута; 

- Влади Републике Црне Горе, односно предсједнику Владе Филипу Вујановићу – 14 пута; 

- Државном тужиоцу Републике Црне Горе – 6 пута; 

- Савезној управи царина – 6 пута; 

- Министарству финансија у Влади Републике Црне Горе – 5 пута; 

- Предузећу АД “Зетатранс” – 5 пута; 

- Листу “Национал”, односно директору Иву Пуканићу – 5 пута; 

- Милу Ђукановићу, предсједнику РЦГ – 3 пута; 

- Приватном предузећу ,,МТТ“ – 4 пута; 

- Министарству трговине у Влади РЦГ – 3 пута; 

- Управи царина Словеније – Царинарници Копар – 3 пута; 

- Генералштабу Војске Југославије – 3 пута; 

- Вишем тужиоцу Републике Црне Горе – 3 пута; 

- Управи Царина Црне Горе – 3 пута; 

- Европској комисији – 3 пута; 

- Момиру Булатовићу – 3 пута; 

- Драгиши Бурзану – 2 пута; 

- Асиму Телаћевићу- 2 пута; 

- Новаку Килибарди – 2 пута; 

- Срећку Кестнеру – 2 пута; 

- Министарству поморства и саобраћаја у Влади РЦГ – 2 пута; 

- Савезном министарству за саобраћај и везе – 2 пута; 

- Савезној управи за контролу летења – 2 пута; 



- Приватном предузећу “ЈУБЕ” – 2 пута; 

- Приватном предузећу “КОЛИНЕКС” – 2 пута. 

Појединим од ових субјеката, посебно Влади Републике Црне Горе, односно предсједнику 

Владе Филипу Вујановићу, Министарству унутрашњих послова у Влади Републике Црне Горе, 

Државном тужиоцу РЦГ и АД “Зетатранс”, Комисија се обраћала више пута из разлога што 

одговоре на тражене захтјеве није добијала благовремено, односно исти су били непотпуни, 

непрецизни или без пратеће документације. Поједини од ових субјеката: Новак Килибарда, 

Министарство унутрашњих послова у Влади РЦГ - Одјељење пограничне службе, Срећко 

Кестнер, Горан Стањевић, Европска комисија, Абмасадори САД, Лихтенштајна и Кипра, затим 

директори Приватних предузећа “ЈУБЕ” - ,,Ефовић Един“ и “КОЛИНЕКС” - ,,Душко Ранковић“, 

Управа царина Републике Словеније - Царинарница Копар, нијесу уопште одговорили на дописе 

Комисије, и поред, како је већ наведено вишеструког обраћања. 

Предузећима “ЈУБЕ” и директору ,,Едину Ефовићу“ и “КОЛИНЕКС'' и директору ,,Душку 

Ранковићу“ и поред више покушаја Стручне службе Скупштине Републике Црне Горе допис 

Комисије није могао бити уручен, из разлога што се апсолутно нијесу налазили на адреси коју је 

Комисији, на њен захтјев, доставио Привредни суд у Подгорици. 

Комисија није уопште добила тражене одговоре ни од следећих субјеката: 

- од Министарства унутрашњих послова у Влади РЦГ о евентуално предузетим радњама од 

стране овог органа у циљу расвјетљавања афере “Национал”; 

- од Министарства унутрашњих послова у Влади РЦГ о регистрацији авиона ,,CESSNA“ и ,,LEAR 

ЈЕТ 45“; 

- од Министарства унутрашњих послова у Влади РЦГ о распореду и утрошку средстава од 

“транзитне таксе” за Службу државне безбједности у Министарству унутрасњих послова; 

- од Министарства унутрашњих послова у Влади РЦГ потпуну информацију са документацијом о 

наводима “Национала” о куповини и донацијама луксузних аутомобила за потребе Црне Горе и 

њених органа, укључујући и МУП Црне Горе; 

(Једину информацију, око два аутомобила, Комисија је добила кроз изјаву министра финансија 

у Влади Црне Горе Мирослава Иванишевића, који је на сједници Скупштине Црне Горе од 19. 07. 

2001. године, изјавио да су “два мерцедеса, инострана донација МУП-у Црне Горе и да је 

донатор инострана држава”, али није одговорио која је то држава донатор); 

- од Министарства унутрашњих послова у Влади РЦГ о наводно склопљеном уговору са ХТП 

“Милочер” и компензације за одузете цигарете од стране Војске Југославије ван граничних 

прелаза, односно формирању међуресорске комисије; 

- од Министарства унутрашњих послова у Влади РЦГ - Одјељење пограничне службе у вези са 

захтјевом Комисије да јој достави крун листе за глисере натоварене цигаретама који су 

упловљавали и испловљавали из Луке “Бар” и “Зеленика”, за период од 1993. до 1999. године; 

- од предсједника Владе РЦГ, Филипа Вујановића, у вези са кретањем друштвеног производа у 

Црној Гори у периоду од 1990. до 2001. године, о томе када су транзитом цигарета почеле да се 



баве привредне организације у Црној Гори, о учешћу послова транзита цигаретама у 

друштвеном производу Републике Црне Горе, о међународном положају РЦГ и Савезне 

Републике Југославије; 

- од Државног тужиоца РЦГ Божидара Вукчевића, у вези са радњама које је Министарство 

унутрасњих послова РЦГ предузело у циљу расвјетљавања афере “Национал”; 

- од Државног тужиоца РЦГ Божидара Вукчевића, у вези са достављањем предмета о кривичној 

пријави Генералног секретаријата бившег предсједника Републике Момира Булатовића из 1997. 

године, против Вукашина Мараша, тадашњег помоћника министра унутрашњих послова Црне 

Горе за Службу државне безбједности и Филипа Вујановића тадашњег министра унутрасњих 

послова у Влади РЦГ; 

- од приватног предузећа “МТТ” односно Веселина Баровића о “инструкцијама” које је 

предузеће “МТТ” у вези са пословима са  цигаретама давало Предузећу АД “Зетатранс” 

Подгорица. 

Комисија посебно истиче као примјер негативног односа МУП-а Црне Горе у односу на највећи 

број њених захтјева, иако је министар Андрија Јовићевић на сједници Скупштине Црне Горе од 

17.07.2001. године, јавно обећао: “У име МУП-а Црне Горе желим да кажем да ће МУП Црне 

Горе бити у потпуности на располагању Комисији у погледу информација, како у погледу 

информација тако и у погледу техничких, оперативних, логистичких и свих других капацитета, 

како би Комисији олакшали рад и омогућили да дође до што вјеродостојнијег чињеничног 

стања. Можда раније није био случај да се неко из Министарства, поготову министар обраћа 

Скупштини, или да Министарство коректно реагује по питању оваквих навода, или у сарадњи са 

разним комисијама, али ја вас овај пут увјеравам да ће Министарство пружити пуну и 

конструктивну подршку раду ове Комисије”. 
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Одлука Скупштине РЦГ о формирању Комисије – за Одлуку гласали и ДПС-овци, па касније 

оставком њиховог представника покушали да угуше Комисију[/caption] 

Скупштина Републике Црне Горе је, у складу са чланом 1 став 2 Одлуке, за предсједника Комисије 

изабрала посланика Вуксана Симоновића, а за чланове посланике: Радивоја Никчевића, 

Предрага Поповића, Борислава Бановића, Мирослава Вицковића, Новака Радуловића и Ферхата 

Диношу. 
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Одлука Скупштине РЦГ о избору предсједника и чланова комисије[/caption] 



Комисија је, као радно тијело Скупштине РЦГ, радила у складу са Одлуком о образовању Комисије 

и Пословником Скупштине Републике Црне Горе, уз пуну јавност рада. Комисија је у току свог 

цјелокупног рада одржала 15 сједница, а на шестој сједници је присуствовао представник 

Европске уније, на лични захтјев. 

Комисија је сагласно члану 4 Одлуке о образовању била дужна да Скупштини поднесе Извјештај о 

извршеном задатку у писаној форми, до 03. новембра 2001. године. Како у наведеном периоду 

Комисија није била у могућности да дође до свих битних података за утврђивање тачности 

навода објављених у “Националу”, дијелом због опструкције рада Комисије од стране 

појединих државних органа Републике Црне Горе и других субјеката којима се обраћала, а 

дијелом због одређених објективних разлога и околности, то је на сједници одржаној 02. 

новембра 2001. године, Комисија Скупштини поднијела Извјештај о свом дотадашњем раду. 

Полазећи од наведених констатација, чланови Комисије: Вуксан Симоновић, Мирослав Вицковић, 

Предраг Поповић, Новак Радуловић и Ферхат Диноша су 29. октобра 2001. године, поднијели 

Предлог Одлуке о измјенама Одлуке о образовању Комисије за утврђивање чињеница, околности 

и битних елемената о наводима у тексту објављеном у загребачком листу “Национал” под 

насловом “Главни мафијашки бос Балкана” и другим текстовима објављеним у овом листу. С тим у 

вези Скупштина Републике Црне Горе, је на Првој сједници другог редовног засиједања у 2001. 

години, одржаној дана 11. децембра 2001. године, донијела Одлуку о измјени ове Одлуке којом је 

Комисији омогућено да настави рад уз обавезу да Скупштини поднесе Извјештај у писаној форми 

најкасније до 10. марта 2002. године. 

Имајући у виду чињеницу да је у посјети Сједињеним Америчким Државама од 08. фебруара до 

03. марта 2002. године боравила делегација Скупштине Црне Горе, у чијем саставу су били и 

посланици Мирослав Вицковић и Новак Радуловић, који су чланови ове Комисије, те да у том 

времену Комисија није могла одржавати сједнице, односно пуноважно расправљати и одлучивати 

о предметној материји, посланици Предраг Поповић и Вуксан Симоновић поднијели су Предлог 

одлуке којом је тражено да се Комисији продужи рок за рад за 25 дана, односно за оно вријеме за 

које Комисија није била у могућности да ради. 

Скупштина Републике Црне Горе на сједници одржаној 11. јуна 2002. године донијела је Одлуку о 

продужетку рада Комисије за 25 дана, рачунајући од дана ступања на снагу наведене Одлуке. 

Напомињемо да је поводом одлуке Комисије да са Срећком Кестнером, Гораном Стањевићем и 

директором “Национала” Ивом Пуканићем, који су изразили спремност да Комисији 

презентирају доказе и сазнања о наводима изнијетим у “Националу”, на њихов захтјев, а због 

разлога њихове личне безбједности, обави анкету ван Црне Горе, члан Комисије Радивоје 

Никчевић је на Петој сједници Комисије саопштио: “Да напушта рад Комисије, уз образложење 

да би то било понижавање Скупштине и државе Црне Горе, јер са лицима која су креирала ову 

аферу, а при том нијесу понудили никакве доказе, а неки од њих су и сами, како су изјавили, 

учествовали у криминалним радњама”. 

Оставку на рад у Комисији поднио је и посланик СДП-а, Борислав Бановић, након Осме сједнице, 

на којој је Комисија разматрала околности и чињенице у вези са транзитом и шверцом цигарета у 

Црној Гори, поводом интервјуа тадашњег потпредсједника Владе Републике Црне Горе мр Жарка 



Ракчевића, датог дневном листу “Вијести” од 10. октобра 2001. године, под насловом “Ракчевић: 

Борба за легализацију увоза цигарета је опасна”. 

Након тога, дана 7. фебруара 2002. године, путем саопштења за јавност оставку на мјесто члана 

Комисије, поднио је Ферхат Диноша, са образложењем да нема мандат да путује у Загреб “код 

господина Пуканића”. 

СУБЈЕКТИ КОЈИМА СЕ КОМИСИЈА ОБРАЋАЛА: У циљу реализације утврђеног задатка Комисија се 

обраћала свим субјектима који су у текстовима објављеним у “Националу” означени као директни 

или индиректни учесници у пословима транзита и шверца цигаретама кроз Црну Гору, или су 

својим сазнањима могли бити од помоћи Комисији за утврђивање чињеница и околности везаним 

за ове послове. 

У том циљу Комисија се обратила: 

- Милу Ђукановићу, предсједнику Републике Црне Горе; 

- Светозару Маровићу, бившем предсједнику Скупштине РЦГ; 

- Момиру Булатовићу, бившем предсједнику Републике Црне Горе; 

- Новаку Килибарди, бившем потпредсједнику Владе РЦГ; 

- Асиму Телаћевићу, бившем потпредсједнику Владе РЦГ; 

- Предрагу Горановићу, бившем потпредсједнику Владе РЦГ; 

- Драгиши Бурзану, бившем потпредсједнику Владе РЦГ; 

- Вуку Бошковићу, бившем помоћнику министра унутрашњих послова Црне Горе и актуелном 

савјетнику предсједника Владе за унутрашњу безбједност; 

- Ранку Калуђеровићу, оснивачу Предузећа “МТТ”; 

- Жарку Ракчевићу, бившем потпредсједнику Владе РЦГ; 

- Бранку Јокићу, новинару љубљанског листа “Дело” – на његов захтјев; 

- Срећку Кестнеру; 

- Станку Суботићу – Цанету; 

- Иву Пуканићу, директору листа “Национал”; 

- Горану Стањевићу; 

- Влади Републике Црне Горе, односно предсједнику Владе Филипу Вујановићу; 

- Министарству финансија у Влади Републике Црне Горе; 

- Министарству унутрашњих послова у Влади РЦГ; 

- Министарству трговине у Влади РЦГ; 

- Министарству поморства и саобраћаја у Влади РЦГ; 



- Државном тужиоцу Црне Горе; 

- Вишем тужиоцу у Подгорици; 

- Привредном суду Подгорица; 

- Савезном министарству правде; 

- Савезном министарству за саобраћај и везе – Савезној управи за контролу летења; 

- Генералштабу Војске Југославије; 

- Савезној управи Царина; 

- Управи царина Црне Горе; 

- Управи царина Словеније – Царинарници Копар; 

- Предузећу АД “Зетатранс” - Подгорица; 

- Предузећу “Лука Бар”- Бар; 

- Лучкој капетанији Бар; 

- Приватном предузећу “МИА” Подгорица; 

- Приватном предузећу “МТТ” Подгорица; 

- Приватном предузећу “ЈУБЕ” Подгорица; 

- Приватном предузећу “КОЛИНЕКС” Бар; 

- Европској комисији; 

- Амбасадору САД у СР Југославији; 

- Амбасадору Швајцарске у СР Југославији; 

- Амбасадорима Лихтенштајна и Кипра. 

Комисија је дописе насловљене Срећку Кестнеру, Иву Пуканићу и Станку Суботићу упућивала 

посредством Генералног конзулата Републике Хрватске у Црној Гори из разлога што није било 

могуће прибавити њихове адресе. Уз то Комисија је упутила јавни позив овим лицима као и 

Горану Стањевићу, да Комисију обавијесте о својим адресама. Од Срећка Кестнера и Горана 

Стањевића Комисија није добила одговор. 

Дописе Управи Царина Републике Словеније – Царинарници Копар, Комисија је доставила 

посредством Генералног конзулата Републике Словеније у РЦГ, али и поред ургенција одговор 

није добила. 

 

 

 



Тајне дуванске мафије (III): За двије године у Луку 

Бар упловила 103 брода, на подгорички аеродром 

слетјело 433 авиона натоварених цигаретама за 

шверц

 
Ове и сличне авионске грдосије, ноћу су допремале огромне количине шверцованих цигарете на 

аеродром у Подгорици 

 

ИНФОРМАЦИЈЕ, ДОКАЗИ И ЗАКЉУЧЦИ ДО КОЈИХ ЈЕ КОМИСИЈА ДОШЛА: 

1. У реализацији утврђеног задатка, обраћајући се свим субјектима који су у текстовима 

објављеним у листу “Национал” означени као учесници у транзиту и шверцу цигаретама 

кроз Црну Гору, Комисија се 14. августа 2001. године, (са своје прве сједнице), обратила 

Предузећу ЛУКА “БАР” у Бару, односно генералном директору овог Предузећа Петрашину 

Касалици са захтјевом да јој достави потпуну информацију са документацијом о њиховом 

учешћу у овом послу, имајући у виду да је у назначеним текстовима у ,,Националу“ 

устврђено да се преко Луке Бар обављао транзит и шверц цигаретама кроз Црну Гору. 



У одговору Комисији генералног директора Луке “Бар” Петрашина Касалице, каже се: “Да је 

транзит цигарета преко Луке “Бар” вршило Предузеће “Зетатранс” из Подгорице и то у периоду од 

јануара 1996. до јуна 2001. године, те да су лучке услуге прекрцаја цигарета у транзиту 

наплаћиване по званичној тарифи од 2 УС долара по бакси, и да је у том периоду претоварено 

3.860.728 бакси цигарета, и да је Лука остварила приход од 7.721.456 УС долара. У прилогу 

одговора Комисији достављене су копије рачуна Луке “Бар” које су испостављане “Зетатрансу” за 

извршене услуге. 

Комисија напомиње да је од Министарства финансија добила податак да је Министарство 

финансија по основу прихода од транзита дувана, а на основу Споразума о пословној сарадњи 

између Министарства финансија и “Зетатранса” за исти период, дакле, од 1996. године до 

половине 2001. године, приходовало 216.010.568 УС долара. 

Након добијеног Извјештаја Луке “Бар”, Комисија је затражила и добила Извјештај УПРАВЕ 

ЦАРИНА ЦРНЕ ГОРЕ – ЦАРИНАРНИЦА БАР, а који према долазећим манифестима и теретницама 

садржи количине цигарета које су допремљене у Луку Бар по датумима, независно од упућивања, 

односно приспјећа, у коме се констатује да је од 18.08.1999. године до 02.08.2001. године (за само 

двије године), преко Луке “Бар” приспјело 103 брода натоварених цигаретама, тежине 

28.884.391,53 кг. цигарета. 
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Извјештај Царина Црне Горе – само за 2 године упловила 103 теретна брода са шверцованим 

цигаретама, за остале шверцерске године податке нијесу доставили[/caption] 

Комисија је ради комплетирања и поређења података затражила од ЛУЧКЕ КАПЕТАНИЈЕ БАР да јој 

достави податке о бродовима који су упловљавали и испловљавали из Луке Бар у периоду од 

1993. до 2001. године. 

Лучка капетанија Бар је доставила тражени Извјештај 29. октобра 2001. године, са подацима о 

бродовима који су упловили, односно испловили из Луке “Бар” у наведеном периоду. 

Приликом упоређивања ова два извјештаја за период за који је то објективно било могуће, тј. од 

18. августа 1999. године, до 26. септембра 2001. године, Комисија је констатовала да су према 

Извјештају Управе царина Црне Горе у Луку Бар упловила укупно 103 брода са цигаретама, док 

према Извјештају Лучке капетаније Бар у истом периоду, није упловио у ову луку нити један брод 

са искључивим теретом цигарета. 

Из Извјештаја Управе царина се види да су цигарете превозила три брода: “ЈУНИПЕР”, 

“КАЛЛИРОЈИ” и “ХОРНБЕАМ”, при чему је “ЈУНИПЕР” упловио у Лука Бар 38 пута, КАЛЛИРОЈИ” 62 

пута и “ХОРНБЕАМ” 3 пута. 

Према Извјештају Лучке капетаније брод са истим називом “ЈУНИПЕР” упловио је у Луку Бар 38 

пута, с тим што је терет означен као “разно” или “генерални терет”, од чега се датум упловљавања 

у Луку у оба извјештаја поклапа само у 21 случају. У истом извјештајном периоду брод 

“ХОРНБЕАМ” је упловио 12 пута, од чега се датум упловљавања у оба извјештаја поклапа само 

једанпут, док према Извјештају Лучке капетаније брод “КАЛЛИРОЈИ” није упловио ни једанпут. 

Из Извјештаја је такође видљиво да је терет који је назначен у Извјештају Лучке капетаније Бар 

знатно већи од терета датог у Извјештају Царинарнице Бар. 

Комисија је констатовала да је према Извјештају Лучке капетаније Бар евидентно да се догађало 

да поморски агент пропусти пријављивање упловљавања брода Лучкој капетанији Бар и да у том 

случају она нема било какву евиденцију за тај брод. 

У допису Лучке капетаније упућеног Комисији између осталог се констатује: “сасвим је могуће да 

је било бродова који су упловљавали у Луку Бар, а нијесу пријављени од стране овлашћеног 

агента. Долазак таквих бродова Лучка капетанија није могла евидентирати, јер нијесу пријављени 

на уобичајен, законит начин”. 

Имајући у виду напријед назначено Комисија је констатовала да је очигледно да је један 

значајан број бродова натоварених цигаретама ушао у Луку Бар илегално без пријаве Царини и 

Лучкој капетанији, или без пријаве једном или другом субјекту, односно преко ван царинског 

подручја, и да су огромне количине цигарета завршиле на сивом тржишту. 

2. Комисија се такође 14. августа 2001. године, обратила САВЕЗНОМ МИНИСТАРСТВУ ЗА 

САОБРАЋАЈ И ВЕЗЕ – КОНТРОЛА ЛЕТЕЊА, обзиром да је у текстовима објављеним у листу 

“Национал”, назначено да су транзит и шверц цигаретама обављани у одређеном 

временском периоду ваздушном линијом преко Аеродрома Голубовци у Подгорици, са 

захтјевом да јој достави информацију са комплетном документацијом о овим наводима. 



У одговору Савезне управе за контролу летења са пратећом документацијом од 28. септембра 

2001. године наводи се да је овај орган у периоду од децембра 1995. закључно са мајем 1998. 

године евидентирано укупно 433 карго слијетања на Аеродром у Подгорици авиона типа 

“ИЉУШИН-76” – 333 слијетања, “ИЉУШИН-18” – 2 слијетања, “АМ-12” – 127 слијетања и “Б-707” – 

1 слијетање, уз констатацију да је ријеч о летовима за превоз цигарета. 
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Извјештај контроле летења – за непуне 3 године на Аеродром  у Подгорици слетјела 433 авиона са 

шверцованим цигаретама[/caption] 

Како за наведене количине цигарета Комисија није добила податке нити од Управе царина 

Црне Горе, нити од Савезне управе царина, дакле апсолутно није било легалне царинске 

контроле, Комисија је констатовала да се радило о шверцу огромне количине цигарета које су 

завршиле на сивом тржишту. 

3. Комисија се са своје Прве сједнице посебно обратила предузећу АД “ЗЕТАТРАНС” из 

ПОДГОРИЦЕ које је у текстовима “Национала” означен као један од учесника у пословима 

транзита и шверца цигаретама са захтјевом да јој достави комплетну информацију са 

одговарајућом документацијом о свом учешћу у овом послу. Ово Предузеће је одговорило 

Комисији опширном информацијом, наводећи да се бавило транзитом цигарета као 

легалним послом и обавијестило да се транзит цигарета највећим дијелом обављао преко 

Луке Бар, а дијелом преко Лука Зеленика и Котор, као и преко Аеродрома Голубовци, а 

незнатан дио допреман је и жељезницом. 

Комисија је већ констатовала да цигарете које су добављане преко Аеродрома у Голубовцима 

нијесу прошле легалну царинску контролу и да су завршиле на сивом тржишту. Такође, 

Комисија је констатовала шта се догађало и како су на нелегалан и незаконит начин 

упловљавали бродови натоварени цигаретама у Луку Бар. 

На основу дописа “Зетатранса”, Комисија је затражила од Управе Царина Црне Горе да јој 

достави информацију о допремању цигарета преко Лука Зеленика и Котор и добила одговор да 

у царинским испоставама Котор и Зеленика није било увоза, извоза нити превоза цигарета, што 

јасно говори о потпуном несагласју информације које је дало Предузеће “Зетатранс” и Управа 

царина Црне Горе - Царинске испоставе Котор и Зеленика.  



На крају Извјештаја АД “Зетатранс” је посебно истакао да је то Предузеће од јуна 1996. године 

радило по инструкцијама фирме “МТТ” које је према текстовима објављеним у “Националу” 

означено као један од учесника у овим пословима, а којему се Комисија такође обратила, али је 

упркос тврдњама у писму генералног директора АД “Зетатранс” Жарка Марковића, директор 

ПРЕДУЗЕЋА “МТТ” из ПОДГОРИЦЕ Веселин Баровић између осталог одговорио: “ У предузећу 

“МТТ” био сам запосљен у периоду његовог постојања од маја 1996. до маја 1998. године. Тврдим 

да се Предузеће “МТТ” и ја лично, никада нијесмо бавили увозом, извозом и уопште транзитом 

цигарета”. 

У накнадном обраћању Предузећу “Зетатранс” Комисија је од генералног директора Жарка 

Марковића, а везано за инструкције фирме “МТТ” добила копије телефакс порука од стране 

предузећа “Монтенегро Табак Транзит” на адресу Предузећа “Зетатранс” за инструкције и 

поступање са допремљеним цигаретама и то једна од 26. јануара 1997. године, за количину од 

3.548 мц и друга телефакс порука од 31. јула 1996. године, за количину 7.300 мц. цигарета разног 

асортимана. 



 



 

Примјерци налога који потврђују  да је Предузеће ,,Зетатранс“ са дуваном радило по 

инструкцијама предузећа ,,МТТ“ формираног на састанку код Мила Ђукановића 1996. године. 



Дуван складиштен у Бару и Зеленици, а одатле, ишао на црно тржиште Италије (брзим 

глисерима) и осталих земаља 

На основу тога, Комисија је констатовала да је Предузеће “Зетатранс” од 1996. године, послове 

са цигаретама радило по инструкцијама Предузећа “МТТ”. 

 

Тајне дуванске мафије (IV): Вујановић лагао 

комисију да су авиони купљени кредитом код 

иностране банке - дуванске паре им "преко веза" 

Ђукановића, без зеленашења "зајмили" Срећко и 

Цане 

 

4. У циљу испитивања тачности навода у текстовима објављеним у листу “Национал”, 

Комисија се у више наврата обраћала предсједнику Владе Филипу Вујановићу да јој 

достави Информацију са пратећом документацијом у вези КУПОВИНЕ ДВА ЛУКСУЗНА 

АВИОНА ЗА ПОТРЕБЕ ВЛАДЕ и то, како се у листу “Национал” наводи средствима 

оствареним од шверца цигарета. 

Овим поводом одговорио је министар финансија Мирослав Иванишевић да је “надлежни орган 

Владе Републике Црне Горе у септембру 1998. године донио Одлуку о куповини једног новог и 

једног авиона у замјену за постојећи ЛЕАРЈЕТ 35 за укупну цијену од 26.729.200 УСД (9.612.000 + 

17.117.200 УСД)”, и да је набавка ових авиона извршена тако што је умањена такса од транзита 

цигарета до коначног измирења обавезе. 



 

  



 



[caption id="attachment_1606113" align="aligncenter" width="656"]

 
Извјештај Министарства финансија показао тотални хаос у раду овог ресора – у Буџет Црне Горе за 

10 година од 1991. до 2001. године од дувана приспио само мали дио новца  (270 милиона 

долара) – десетине милијарди долара отишле у џепове криминалаца - шверцера и њихових 

покровитеља[/caption] 

Комисија је оцијенила неприхватљивим и незаконитим овакво поступање Владе, односно 

њеног “надлежног органа” и Министарства финансија у Влади Републике Црне Горе. 

У одговору предсједника Владе Филипа Вујановића од 26. септембра 2001. године, се наводи да 

тражена документација спада у групу “повјерљивих аката” и да се као таква сходно Упутству за 

извршавање Уредбе о канцеларијском пословању органа државне управе, не може разгледати, 

нити преписивати ако би се то противило јавном интересу. 



Овакав однос Владе и предсједника Владе Филипа Вујановића према Скупштини и према 

Комисији као радном тијелу Скупштине, Комисија је оцијенила као неприхватљив и недопустив, 

а самим тим и незаконит. 

Како и поред даљег инсистирања Комисије достављање тражене документације није извршено, 

чланови Комисије Предраг Поповић и Новак Радуловић у складу са Одлуком Комисије, дана 09. 

јануара 2002. године, извршили су увид у поменуту документацију у МИНИСТАРСТВУ ФИНАНСИЈА 

ВЛАДЕ РЦГ о чему су сачинили Извјештај у писаној форми. 

У Извјештају се констатује да је министар финансија предложио куповину предметних летјелица 

тако што би се држава одрекла дијела девизних прихода (транзитне таксе), обзиром да нијесу 

предвиђена динарска средства у Буџету Републике за 1999. годину, за ову намјену. Одлуку о томе 

донио је ,,Ужи кабинет“ Владе РЦГ. У Извјештају о увиду у документацију Министарства финансија 

Владе РЦГ, Поповић и Радуловић нагласили су да је у вези са овим послом сачињен Записник са 

сједнице “Ужег кабинета” Владе, али није донијета одговарајућа одлука о куповини авиона, нити 

од стране Владе Републике ЦГ, нити од стране њеног “надлежног органа” то јест “Ужег кабинета” 

већ се према објашњењу из Министарства финансија, овај Записник сматра Одлуком. 

Овакав став и доношење одлуке о куповини авиона од стране ненадлежног органа, Комисија 

није прихватила и сматра га незаконитим. 

У Извјештају о увиду у документацију Министарства финансија помињу се имена два предузећа 

“ЈУБЕ” ПОДГОРИЦА и “КОЛИНЕКС” БАР, која су била посредници у послу уплаћивања нето прихода 

остварених од наплаћених транзитних такси у државни трезор. Предраг Поповић и Новак 

Радуловић су посебно назначили и истакли да ова документа немају никаквих печата, а нијесу ни 

посебно заведена. 

ИЗВЈЕШТАЈ ПРЕДРАГА ПОПОВИЋА И НОВАКА РАДУЛОВИЋА: 
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Извјештај чланова Комисије Предрага Поповића и Новака Радуловића до краја оголио Влада РЦГ 

кршила Устав и законе, како су од актера шверца ,,зајмали“ и враћали паре за авионе и како се 

пљачкало током шверца цигарета[/caption] 

Будући да у Министарству финансија нијесу имали никаквих ближих података, нити адресе о 

предузећима “ЈУБЕ” и “КОЛИНЕКС” нити о њиховим оснивачима, односно директорима, Комисија 

се у циљу даљег испитивања обратила Привредном суду у Подгорици да јој достави податке из 

регистра тога Суда о овим предузећима и њиховим оснивачима. 

Привредни суд у Подгорици доставио је следећу Информацију: 

 Друштво за унутрашњу и међународну шпедицију “ЈУБЕ” д.о.о. Подгорица, Аеродромска 

бр. 16 регистровано рјешењем Привредног суда Фи. бр. 1929/97 од 10.12.1997. године, 

оснивач и директор предузећа Ефовић Един, Подгорица, Аеродромска бр. 16, лична карта 



бр. 2165 МУП Подгорица, ЈМБ: ХХХХХХХХХХХХХ. Оснивачки улог чине новчана средства 

оснивача у износу од 5.000 УСА и регистровано је за трговину на велико и мало, пружање 

угоститељских услуга, саобраћај, складиштења и везе, грађевинарство и спољно-

трговинске послове. 

 Друштво за унутрашњи и међународни транспорт роба и путника еxпорт-импорт 

“КОЛИНЕX” Бар, улица Бранка Цаловића бр. 3, регистровано Рјешењем овог суда Фи. бр. 

307/99 од 23.02.1999. године, усаглашено 30.08.2000. године, оснивач и директор 

предузећа Ранковић Душко, Подгорица, Петра Матовића бр. 108, лична карта бр. 73757, 

МУП Подгорица, ЈМБ: ХХХХХХХХХХХХХ. Оснивачки улог друштва чине новчана средства 

оснивача у износу од 5.000 УСА и регистровано је за обављање послова као и претходно 

предузеће. 



[caption id="attachment_1606083" align="aligncenter" width="656"]

 
Привредни суд у Подгорици потврдио да је Ђукановићев режим  имао фантомска предузећа и 

фантомске директоре за шверц дувана[/caption] 



У циљу даљег испитивања Комисија се обратила на адресе ова два предузећа, односно на 

адресе њихових оснивача, али њени дописи, и поред више покушаја нијесу могли бити уручени 

из разлога који су у Извјештају већ наведени, због чега је Комисија закључила да се ради о 

“фантомским” предузећима и ”фантомским” оснивачима, што потврђује и чињеница да се у 

Привредном суду у Подгорици води поступак за брисање из регистра Предузећа “ЈУБЕ”. 

Комисија је такође констатовала да се цјелокупна документација у којој је извршен увид не 

може сматрати валидном, јер не постоје одлуке, уговори, рјешења или било који други 

документ који потврдјује регуларност овог посла, а из документације се није могло сазнати када 

и како су авиони наручени, када су плаћени и када су преузети од добављача. 

Тајне дуванске мафије (V): Министарство трговине 

одобрило „Зетатрансу“ извоз на Малту — 600.000 

мастер бaкси „Марлбора“ вриједних 180 милиона 

долара — на Малту никада нијесу стигле 

 

5. Комисија се обратила САВЕЗНОЈ УПРАВИ ЦАРИНА и добила информацију да су послови 

трговине цигаретама обављани преко Предузећа “МТТ” и Предузећа АД “Зетатранс” из 



Подгорице. Ова предузећа су за рачун Владе РЦГ вршила транзит цигарета и наплату тзв. 

“транзитне таксе”. Савезна управа царина је обавијестила Комисију да је од Министарства 

унутрашњих послова Републике Србије добила обавијест да Управа за борбу против 

организованог криминала располаже фотокопијом дозволе коју је МИНИСТАРСТВО 

ТРГОВИНЕ У ВЛАДИ РЕПУБЛИКЕ ЦРНЕ ГОРЕ издало Предузећу АД “Зетатранс” из 

Подгорице потписану од стране министра Рама Бралића, којом се одобрава извоз цигарета 

из Црне Горе на Малту. С тим у вези Комисија се обратила Министарству трговине са 

захтјевом да јој достави копију дозволе издату Предузећу АД “Зетатранс”. Министарство 

трговине је Комисији доставило дозволу број 01-2199/1р од 29.06.1999. године којом се 

Предузећу АД “Зетатранс” из Подгорице одобрава да изврши извоз цигарета марлборо 

количине 600.000 мц (мастер бакси) у вриједности од 180.000.000 УС долара на 

Малту.[caption id="attachment_1606328" align="aligncenter" width="656"]



 



,,Куд се ђеде цар не Немање благо“ – колицина пајташа расподијелише 180 милиона 

долара?[/caption] 

Да је добило наведену дозволу потврдило је и Предузеће АД “Зетатранс”, и у том смислу нам 

доставило копију захтјева са спецификацијом врсте, количине и вриједности робе и ознаком 

земље извоза правдајући да је дозвола била формалног карактера и да је служила само за транзит 

цигарета које је у том периоду забрањивала Војска Југославије, јер је наводно Војска Југославије 

прихватала прелаз цигарета преко територије Црне Горе, само уз дозволу за извоз надлежног 

министарства. 



[caption id="attachment_1606330" align="aligncenter" width="656"]



 



Жарко Марквић признао да је тражио и добио дозволу за извоз цигарета на Малту. Дозвола им 

служила да преваре Војску Југославије, ако их пресретне![/caption] 

На захтјев Комисије и Министарство трговине у Влади Црне Горе и Предузеће АД “Зетатранс” су 

потврдили да АД “Зетатранс” никада није вратило Министарству трговине издату дозволу иако, у 

тачки 3 наведене дозволе јасно стоји да “у случају да Предузеће одустане од одобреног посла, 

дужно је да у року од осам дана о томе обавијести Министарство трговине и истовремено врати 

издату дозволу”. 

Посредством Савезног министарства финансија Савезне Републике Југославије затражено је од 

Министарства финансија Малте да достави информацију да ли је овај извоз цигарета извршен у 

цјелини или дјелимично и да ли је забиљежен пред царинским властима Малте или у њеном 

платном систему. Од Министарства финансија Малте добили смо информацију у којој се између 

осталог каже да “иако наше царинске власти још увијек истражују тај случај, подаци које 

посједујемо за период од 1999. до 21. децембра 2001. године, не указују на било какав увоз 

цигарета из Црне Горе и Југославије на Малту”. 

[caption id="attachment_1606331" align="aligncenter" width="657"]

 
,,Црногорски" марлборо умјесто на Малту (Ла Валету) завршио на црном тржишту...[/caption] 



Комисија је на основу ових информација закључила да се, или одустало од овог посла, за шта 

нема никаквих доказа нити података, или, што је сасвим извјесно, ове огромне количине 

цигарета су завршиле на сивом тржишту, што опет упућује на закључак да се радило о 

енормном шверцу цигарета. 

 

Тајне дуванске мафије (VI): Предузеће МТТ 

формирано на састанку код тадашњег премијера 

Ђукановића, СДБ (УДБА) узимала рекет од шверца 

дувана 

 

У циљу даљег расвјетљавања афере “Национал”, комисија се обратила Ранку Калуђеровићу из 

Подгорице, ОСНИВАЧУ ФИРМЕ “МТТ” – МОНТЕНЕГРО ТАБАК ТРЕЈД, који је Комисију обавијестио 

да је за власника фирме “МТТ” постављен у првом кварталу 1996. године, на предлог тадашњег 

помоћника Министарства унутрашњих послова Владе РЦГ за државну безбједност Вукашина 

Мараша и сагласност тадашњег предсједника Владе Црне Горе Мила Ђукановића, о чему је 

доставио писану изјаву дату 26.08.1997. године, и Рјешење Привредног суда у Подгорици о 

оснивању Предузећа “МТТ”. Калуђеровић је обавијестио Комисију да му је приликом оснивања 

фирме на састанку код тадашњег предсједника Владе РЦГ Мила Ђукановића речено да ће се 



комерцијалним пословима и пословном политиком фирме бавити директор и координатор “МТТ” 

(В. Баровић и Б. Вујошевић) “те да се ја не укључујем и не мијешам у исту”. Калуђеровић даље 

наводи да је његов задатак био “праћење и контрола безбједоносних аспеката овог посла, 

утврђивање колико је цигарета ушло у Црну Гору и наплата “таксе” за СДБ РЦГ”. Калуђеровић је 

обавијестио Комисију да је Предузеће “МТТ” са радом почело у јуну 1996. године, а да је његово 

ангажовање у вези са цигаретама престало августа мјесеца 1996. године, тј. “од тренутка када је 

радницима СДБ Херцег Нови онемогућено од стране полиције да у Бигову изврше, по мом налогу, 

контролу брода са приспјелом пошиљком цигарета”. Будући да је Ранко Калуђеровић обавијестио 

Комисију да је цјелокупну документацију предао раднику службе који је одређен да ради послове 

које је он до тада обављао, Комисија је од Министарства унутрашњих послова затражила детаљну 

информацију са документацијом у вези са наводима Ранка Калуђеровића. 



 



 





Ранко Калуђеровић је 1997. у рукопису написао Информацију како је формирано предузеће ,,МТТ“ 

  





Извод из Регистра Привредног суда о формирању Предузећа ,,МТТ“ 

  

С тим у вези, Комисија је обавијештена од стране Министра унутрашњих послова Владе Републике 

Црне Горе Андрије Јовићевића да је тачно “да је од транзитне таксе у касу Службе државне 

безбједности уплаћен износ од 636.110 ДМ” (дојч марака) и да о овој уплати постоји уредна 

документација која је достављена Комисији, а из које се види да је од 23. априла 1996. године, па 

до 12. јула 1996. године, у касу Службе државне безбједности заиста уплаћено 636.110 ДМ. 

И Црногорска Служба државне безбиједности узимала класични рекет од шверца дувана – за 

непуна три мјесеца узели 636.110 дојч марака 



 



Из пратеће документације коју је доставио министар унутрашњих послова Андрија Јовићевић, 

такође је евидентно да је Служба државне безбједности по једном картону цигарета наплаћивала 

“транзитну таксу” у износу од 3 ДМ. 

Ако се претпостави да је од 23. априла 1996. године, када је “МТТ” почело са наплатом транзитне 

таксе до краја 2001. године, Служба државне безбједности просјечно мјесечно наплаћивала 

“транзитну таксу” у износу 210.000 ДМ, (јер за три мјесеца 1996. године, СДБ је наплатила 631.110 

ДМ “транзитне таксе), добија се податак да се за тих пет година и осам мјесеци у касу Службе 

државне безбједности слило 13.600.000 ДМ. 

Комисија је поново затражила од МИНИСТАРСТВА УНУТРАШЊИХ ПОСЛОВА у ВЛАДИ РЦГ, да јој 

достави детаљну информацију о томе колико је укупно наплаћено таксе за Службу државне 

безбједности, то јест колико је било укупно средстава, да ли су иста планирана као приход у 

буџетима Црне Горе за 1996. и све наредне године и да ли су као приход исказана у завршним 

рачунима Буџета за 1996., 1997.1998.1999. и 2000. годину. Комисија је такође затражила 

информацију, на основу којег акта, односно одлуке је наплаћивана такса за Службу државне 

безбједности Министарства унутрашњих послова Црне Горе, ко је донио одлуку о наплати те 

таксе, која су је лица наплаћивала и за које су намјене ова средства трошена. 

На ова питања од Министарства унутрашњих послова Владе РЦГ, Комисија није добила никакав 

одговор и поред више ургенција. 

У вези са овим, Министарство финансија Владе РЦГ, по овом питању информисало је Комисију “да 

су одређени корисници Буџета РЦГ до 2000. године, имали могућност да аутономно прикупљају 

сопствене приходе”. 

Овакав став Комисија није прихватила и закључила је да такав начин прикупљања “сопствених 

прихода”, без било каквог правног основа и без исказивања тих прихода у Буџету, односно 

Завршном рачуну Буџета, представља кршење закона и правног поретка Црне Горе. 

 

Тајне дуванске мафије (VII): Недвосмислено 

утврђено да канали шверца иду ка сивим 

тржиштима Црне Горе, Хрватске, БиХ, Србије, 



Албаније, Италије... 

 

 

7. Комисија се обратила ГЕНЕРАЛШТАБУ ВОЈСКЕ ЈУГОСЛАВИЈЕ, имајући у виду надлежности 

ВЈ у обезбјеђивању и контроли државне границе, са захтјевом да јој достави информацију 

о њихових евентуалним сазнањима о транзиту и шверцу цигаретама кроз Црну Гору. 

У одговору Генералштаба Војске Југославије наведено је да је у периоду од 01. јануара 1997. 

године, до 05. септембра 2001. године, откривено укупно 235 прекршилаца и одузето 232.078 

боксова цигарета, као и да су у свим случајевима одузете цигарете предате органима 

Министарства унутрашњих послова Владе РЦГ, или су враћене физичким лицима власницима 

поменутих цигарета, на основу одлуке надлежног органа. 



 



 



Информација Генералштаба војске Југославије о  шверцу дувана, хватању шверцера, одузимању 

цигарета и каналима – рутама шверца дувана у Црној Гори и преко Црне Горе 

На захтјев Комисије, Министарство унутрашњих послова Црне Горе је потврдило ове наводе и 

обавијестило Комисију да је заплијењене цигарете које су му предате од стране Војске Југославије 

продало ХТП “Милочер” Будва, сходно Уговору од 28. јуна 1995. године, посредством 

Међуресорске комисије која је формирана 30. августа 1995. године, и да је купац поменуте 

количине цигарета пласирао преко својих малопродајних објеката. 

Комисија је оцијенила да су подаци садржани у информацији МУП-а Црне Горе нејасни односно 

да су контрадикторни. Наиме, није јасно како су цигарете које су заплијењене у наведеном 

периоду и предате Министарству унутрашњих послова Црне Горе, продате ХТП “Милочер” 28. 

јуна 1995. године, посредством Међуресорске комисије, која је формирана 30. августа 1995. 

године, односно чак два мјесеца након извршене продаје. Комисија је такође, констатовала да 

информација не садржи податке о износу новчаних средстава приходованих по основу ових 

цигарета, и да ли су та средства уплаћивана на рачун Буџета Републике Црне Горе, односно да 

ли су исказана као приход у завршном рачуну Буџета Републике Црне Горе. 

На додатне захтјеве, Комисија није добила одговор од МУП-а, што је навело на закључак да се и 

у овом случају ради о нелегалном и незаконитом послу. 

8. ГЕНЕРАЛШТАБ ВОЈСКЕ ЈУГОСЛАВИЈЕ такође је обавијестио Комисију да се “на основу 

распложивих података, као карактеристични путеви – канали шверца цигарета могу истаћи 

следећи: 

– незванични гранични прелаз између СРЈ и Хрватске “Дебели бријег” над којим савезни органи 

немају никакву контролу и увид; 

– правац из Луке Бар ка Италији, Косову и Метохији и Албанији и обрнуто, такође се користи за 

шверц цигарета; 



– преко Скадарског језера (Акваторијални дио границе СРЈ и Албаније) у Албанију и обрнуто који 

углавном користе локални шверцери”. 

Генералштаб Војске Југославије је информисао Комисију: 

”Да је Лука Бар, према постојећим сазнањима, главни пункт за дотур и даљу 

дистрибуцију шверцованих цигарета и све активности у вези са тим одвијају се преко ње. 

Цигарете се даље дистрибуирају на илегална тржишта Црне Горе, Косова и Метохије, Босне и 

Херцеговине, Хрватске, Србије, Италије и Албаније”. 

Генералштаб Војске Југославије је такође констатовао да “највећи транзит и шверц цигарета 

одвија се преко званичних граничних прелаза недоступних припадницима Војске”. 

Комисија је констатовала да ова информација Генералштаба Војске Југославије у доброј мјери 

потврђује дотадашња сазнања о путевима и каналима шверца цигарета. 

 

Тајне дуванске мафије (VIII): Државни тужилац 

Божидар Вукчевић и МУП Црне Горе кукавички 

ћутали и крили документацију као змија ноге 



 

9.  Комисија је одмах на почетку свог рада оцијенила веома битним да се 

обрати ДРЖАВНОМ ТУЖИОЦУ РЦГ БОЖИДАРУ ВУКЧЕВИЋУ да је информише о 

предузетим радњама и поступку у оквиру своје надлежности на расвјетљавању оптужби 

објављених у текстовима у листу “Национал”. 

У одговору Комисији Државни тужилац Републике Црне Горе је обавијестио да је у вези са 

наведеним “благовремено и на законом предвиђени начин реаговао”, то јест обратио се 

Министарству унутрасњих послова Црне Горе ради утврђивања и предузимања свих потребних 

мјера у вези са откривањем криминалних дјела и њихових извршилаца означених у листу 

“Национал” као и тадашњем министру финансија Италије Отавијану дел Турку, од којих државни 

тужилац није добио тражене податке. 

Комисија се такође обратила Министарству унутрашњих послова да јој достави податке о до сада 

предузетим радњама на расвјетљавању оптужби објављених у листу “Национал”. У свом одговору 

Министарство унутрашњих послова Црне Горе је обавијестило Комисију да предузима интезивне 

мјере и радње на прикупљању података и документације у вези са транзитом цигарета кроз Црну 



Гору и лица умијешаних у овај посао о писању у листу “Национал”, “али обзиром да се ради о 

веома сложеној проблематици и недоступности неких лица, те провјере нијесу још окончане”. 

У поновном обраћању Државном тужиоцу, Комисија је добила одговор Државног тужиоца у коме 

се каже да је од Министарства унутрашњих послова добио повратну информацију са одређеним 

прилозима “која по мојој оцјени није била потпуна и није садржавала потпуне одговоре и податке 

релевантне за доношење правилне и законите одлуке. Због тога сам поново упутио Министарству 

унутрашњих послова Црне Горе захтјев инсистирајући на достави допунских обавјештења и 

података у вези са свим спорним питањима о којима су у негативном контексту писали наведени 

листови, ради остваривања функције кривичног гоњења, утврђивања и предузимања потребних 

мјера у вези са откривањем кривичних дјела и њихових извршилаца”. Комисија је и од Државног 

тужиоца Црне Горе и од Министарства унутрашњих послова Црне Горе, тражила да јој доставе ту 

“повратну информацију” са одређеним прилозима, али одговор није добила. 

Комисија се такодје обратила ВИШЕМ ТУЖИОЦУ МАЛИШИ МИЛОВИЋУ поводом писма Момира 

Булатовића, бившег предсједника Републике Црне Горе у вези кривичне пријаве коју је Генерални 

секретаријат бившег предсједника Републике Црне Горе Момира Булатовића, 1997. године, 

поднио против Вукашина Мараша тадашњег помоћника министра унутрашњих послова Црне Горе 

за Службу државне безбједности и Филипа Вујановића тадашњег министра унутрашњих послова у 

Влади Републике Црне Горе, са захтјевом да јој достави цјелокупан предмет који садржи: 

кривичну пријаву, допуну кривичне пријаве, Рјешење о одбацивању кривичне пријаве као и сву 

пратећу документацију. 

У свом одговору Виши тужилац Малиша Миловић је обавијестио Комисију да није у могућности да 

удовољи њеном захтјеву, јер се цјелокупни списи предмета које Комисија тражи налазе код 

Државног тужиоца Републике Црне Горе Божидара Вукчевића. 

У поновном обраћању Вишем тужиоцу Комисија је затражила информацију зашто су списи овог 

предмета и по чијем налогу прослијеђени Државном тужиоцу, на шта је Виши тужилац Малиша 

Миловић одговорио да је то учинио самоиницијативно из разлога што је државно-тужилачка 

организација Републике јединствена. 

Како је у вријеме подношења поменуте кривичне пријаве функцију Вишег тужиоца вршио 

садашњи Државни тужилац Божидар Вукчевић, то је Државни тужилац Божидар Вукчевић у свом 

одговору обавијестио Комисију да “није утврдио постојање основане сумње да су пријављена 

лица извршила кривично дјело којом је кривичном пријавом Генерални секретар тадашњег 

предсједника РЦГ ставила на терет, нити пак другог кривичног дјела за које се гони по службеној 

дужности, због чега је кривичну пријаву одбацио”. 

Осим ових обавјештења Комисија није успјела да добије на увид документацију о овом предмету, 

коју је од Државног тужиоца Божидара Вукчевића у више наврата тражила. 

Стога је Комисија закључила да се ради о својеврсној опструкцији рада Скупштине Црне Горе и 

Комисије као њеног радног тијела, и скривању списа и документације од посланика Скупштине 

Црне Горе. 

10. Полазећи од карактера добијених одговора који по оцјени Комисије представљају 

својеврсну опструкцију њеног рада од стране највећег броја државних органа Црне Горе, 



Комисија је на сједници одржаној 30. октобра одлучила да се у циљу утврђивања тачности 

навода објављених у листу “Национал” обрати и амбасадама САД, Швајцарске, Кипра и 

Лихтенстајна у Савезној Републици Југославији да јој пруже помоћ у прибављању података 

о евентуалном постојању рачуна фирми и банака у Швајцарској, Кипру и Лихтенштајну који 

се помињу у наводима листа “Национал”, а везано за набавку луксузних аутомобила. 

Одговор Комисија није добила. 

Комисија се такође обратила и Европској комисији са молбом да јој достави Извјестај контроле 

послова везаних за транзит цигарета, коју је у више наврата, вршила у Црној Гори. Одговор од овог 

субјекта Комисија није добила. 

Тајне дуванске мафије (IX): Ђукановић негирао да 

има било какве везе са шверцом дувана и устврдио 

да нема милионе, тајне рачуне, некретнине, 

проширене станове, блиндиране прозоре, сатове…

 
11. Поводом текста “Главни мафијашки бос Балкана” и другим текстовима објављеним у листу 

“Национал” (бр. 287, 288, 289, 290, 291, 294 и 298), у којима је означено да је 

наводно МИЛО ЂУКАНОВИЋ користећи своја предсједничка овлашћења покривао 

државно – мафијашку организацију за шверц цигаретама у Црној Гори, да је “Суботић 



пословни ортак црногорског предсједника Мила Ђукановића, који најизравније судјелује у 

дијељењу шверцерске добити”, те да су “у последњих пет година Ђукановић и Суботић 

зарадили и раздијелили милијарду долара”, те да се “предсједник и његова свита возе у 

два авиона вриједна тридесет милијуна долара”, те да је наводно Ђукановић “добио 

сатове вриједне 1,5 милиона ДМ”, да је “његов стан у Подгорици проширен на 400 м2”, да 

“рачун за намјештај и опремање стана премашује 1,5 милиона ДМ”, те да је “блиндирање 

прозора на стану коштало 350.000 ДМ” и низ других оптужби везаних за име Мила 

Ђукановића, Комисија се обратила Милу Ђукановићу да се изјасни, односно извијести 

Комисију о тим као и о свим другим наводима садржаним у текстовима објављеним у 

“Националу”, везаним за његово име. 

Мило Ђукановић је између осталог одговорио Комисији: “Да се ради о голим неистинама, 

измишљотинама и подметањима, без покушаја да се иједан од таквих навода докажу, срачунатим 

на моју моралну и политичку дискредитацију”. 

У прилогу одговора Ђукановић је доставио деманти од 20. маја 2001. године, који је упутио 

директору и главном и одговорном уреднику “Национала” у вези са текстом “Главни мафијашки 

бос Балкана” и обавијестио Комисију “да је његов став исти и у односу на серију текстова 

објављених касније у овом листу”. 

Ђукановић и даље крије да су му сатове куповали Цане и Срећко 

Министар финансија у Влади Републике Црне Горе Мирослав Иванишевић на сједници 

Скупштине Црне Горе од 19. јула 2001. године, у вези адаптације стана Мила Ђукановића, изјавио 

је “да Стамбена комисија Владе Црне Горе није донијела ниједну одлуку. Па према томе ниједну 

марку, нити динар, из ранијег периода средстава Републике Црне Горе, није користио предсједник 

Републике Ђукановић за адаптацију свог стана”. 



Након објављивања текста у “Националу” под насловом “Откривен милионски тајни рачун Мила 

Ђукановића”, Комисија се обратила Милу Ђукановићу и затражила детаљну информацију о 



тачности, или нетачности навода у овом тексту. 



 



Како Мило Ђукановић у остављеном року није одговорио, Комисија му се поново обратила са 

истовјетним захтјевом. 

Мило Ђукановић је одговорио да се никада није бавио бизнисом, ни прије, ни послије уласка у 

политику, да није ничији пословни партнер и да ни по којем основу није и не може бити дјелилац 

какве добити, и устврдио: 

,,Немам никаквих тајних рачуна, ни у земљи, нити у иностранству”. 

С тим у вези, а у циљу провјеравања тачности навода, Комисија се обратила Амбасади Швајцарске 

и Лихтенштајна у вези са наводима у текстовима из “Национала” и изнијетим тврдњама да су у 

банкама у Лихтенштајну плаћени рачуни за набавку скупоцјеног намјештаја за опремање стана 

Мила Ђукановића. Посредством Амбасадора Швајцарске у Београду, од Државног тужилаштва 

Лихтенштајна Комисија је добила одговор, у коме се између осталог каже да замолница 

Црногорске парламентарне комисије не одговара замолници за правну помоћ јер су “за 

подношење захтјева за правну помоћ легитимни једино судови, државна тужилаштва, или орган 

надлежан за питање кривичног извршења или извршења мјера. 

У вези са тврдњом о постојању тајног рачуна Мила Ђукановића у банкама Швајцарске, Комисија се 

обратила Амбасадору Швајцарске у Београду са молбом да од државног тужиоца Швајцарске, 

добије информацију о овим наводима и прослиједи је Комисији. 

У одговору Државног тужиоца Швајцарске стоји “Да Црногорска парламентарна истражна 

комисија није кривични правосудни орган, који спроводи кривични поступак, те да се у поступку 

Црногорске парламентарне истражне комисије не може пружити правна помоћ”. 

На ову околност ниједан надлежни државни орган Црне Горе није реаговао, нити је од 

Државног тужилаштва Лихтенштајна и Државног тужиоца Швајцарске тражио провјеру навода 

о постојању тајних рачуна. 

Тајне дуванске мафије (X): „Свето као светац“ – није 

пушио, нијесу му давали 100.000 ДМ мјесечно, нема 



стан у Паризу – касније признао да је вођа ОКГ

 
12. Поводом оптужби објављених у “Националу” да се на Суботићевом платном списку налази 

и предсједник Црногорског парламента СВЕТОЗАР МАРОВИЋ, који је “такође љубитељ 

скупих сатова, а мјесечна му је апанажа 100.000 ДМ”, те да је “Маровић од Суботића 

добио и стан у најбољој четврти Париза, као и тврдње Срећка Кестнера у интервјуу датом 

“Националу” да је Маровић добијао по 100.000 ДМ мјесечно, Комисија се обратила 

Светозару Маровићу, са захтјевом да поднесе информацију о наводима садржаним у 

текстовима “Национала”. 

Светозар Маровић је између осталог одговорио Комисији: “Да све што је на било који начин 

наведено као чињеница или остављено као сумња, а тиче се моје личности, није истина и да 

представља само покушај ничим доказане уплетености у посао којим се никада ни по службеном, 

ни по свом избору, нијесам бавио, нити имао било какве везе са предметним пословима који су 

били далеко од моје професионалне и личне заинтересованости”. 



Из 

одговора Светозара Маровића би се закључило да је Свето ,,морална громада“, али касније ,,паре 

нијесу мучале“ него су и те како ,,забучале“! 

13. Поводом оптужби објављених у “Националу” којима је Вук Бошковић тадашњи помоћник 

Министра унутрасњих послова за јавну безбједност назначен као један од учесника у 

транзиту и шверцу цигаретама, Комисија се обратила ВУКУ БОШКОВИЋУ са захтјевом да 



достави информацију о тим као и свим другим наводима везаним за његово име, 

садржаним у овоме тексту. 

На 

теревенкама код Станка Суботића, поред редовног Мила, често је уживао и Свето 

У одговору Комисији “Да се ради о потпуним неистинама које и овом приликом енергично 

одбацујем. Оцјењујем да су измишљени наводи у том листу усмјерени на моју личну и 

професионалну дискредитацију, с крајњим циљем да се тиме пољуља повјерење грађана и у рад 

МУП-а, у коме сам часно обављао повјерене дужности, поштујући Устав и законе Републике Црне 

Горе”. 

14. Своје учесће у овој афери посредством својих адвоката, а по захтјеву Комисије негирао 

је СТАНКО СУБОТИЋ-ЦАНЕ, који је у текстовима објављеним у “Националу” назначен као 

главни организатор и учесник у транзиту и шверцу цигаретама и кроз Црну Гору, у 

одређеном временском периоду. 

15. Своје учешће у овој афери су негирали Јован Поповић, директор Компаније “D-TRADE”, тј. 

правни следбеник Предузећа “МИА”, које је према обавјештењу Привредног суда у 

Подгорици, уписано у регистар Привредног суда у Београду, као и Жељко Михаиловић и 

Душан Бан који су у периоду који је предмет пажње писања “Национала”, били 

руководиоци Предузећа “МИА”. 

Приликом боравка чланова Комисије у Загребу, од стране Ива Пуканића и његових сарадника 

уручена им је копија ,,Увјерења-доказа бр. 196/98 од 27.03.1998. године, које је на захтјев 

господина Срећка Кестнера са потписом секретара Удружења акционара Јована Поповића, издало 

Предузеће “МИА” ЕXПОРТ – ИМПОРТ ПОДГОРИЦА, 81.000 Подгорица, Немањина обала 11, Хотел 

“Црна Гора” II спрат“, у коме се каже да је господин Срећко Кестнер у посједу 526 акција 

Компаније “МИА” ЕXПОРТ – ИМПОРТ ПОДГОРИЦА, што у процентима износи 15% власништва. 



Даље се наводи да се овај документ издаје на лични захтјев господина Кестнера и служи у сврху 

отварања банковног рачуна и доказа о личном бонитету господина Кестнера. 

Тајне дуванске мафије (XI): Жарко Ракчевић изјавио 

да је борба за легализацију увозних цигарета тешка 

и опасна и да 90% узимају крупни играчи – али 

одбио да дође на сједницу Комисије

 

16. Поводом интервјуа ЖАРКА РАКЧЕВИЋА тадашњег потпредсједника Владе РЦ, који је 

објављен у дневном листу “Вијести” од 19.10.2001. године, под насловом “Ракчевић: 

Борба за легализацију увоза цигарета је опасна”, у коме је Ракчевић јавно исказао став о 

проблему шверца цигаретама цијенећи да би његова помоћ у раду Комисије као 

потпредсједника Владе била од драгоцјене користи, посебно у конкретизацији исказаних 

навода, Комисија је одлучила да позове Жарка Ракчевића да присуствује сједници 

Комисије. А наиме, у том интервјуу Ракчевић је изнио став да је Влади Црне Горе упутио 

двије информације о огромном нелегалном тржишту цигарета, у којима је навео “да Буџет 

по том основу губи између 40 и 50 милиона ДМ годишње”. Такође је изнио став да постоје 

објективни проблеми „због чега се тешко изборити са шверцом цигарета прије свега 

порозност државне границе и велики интереси организованог криминала”. Ракчевић је 

даље навео “да разлог због чега се легалне цигарете из увоза још нијесу појавиле на 

киосцима, је притисак лобија нелегалних увозника”. Он је даље истакао да се ради “о 

несигурности у могућност регуларне продаје и страху од добро организованих и уходаних 



канала могућих кланова који већ дуго користе тржиште цигарета у Црној Гори, због чега је 

борба за легализацију увозних цигарета тешка и опасна”. Даље је навео “Да кривицу што 

сиво тржиште цигарета још није сузбијено сносе и појединци у државном апарату”, као и 

да од шверца цигарета 90% узимају “крупни играчи” и да “није ни најмање једноставно 

некоме из џепа извадити милионе њемачких марака”. 



 



У свом одговору Комисији Жарко Ракчевић није прихватио позив да учествује у раду Комисије 

искључиво као потпредсједник Владе, а поводом свог интервјуа датом дневном листу “Вијести”. 

Стога је Комисија констатовала да се оваквим односом према Комисији, Жарко Ракчевић као 

потпредсједник Владе прикључио опструкцији коју Влада Црне Горе, заједно са другим 

државним органима врши према раду Комисије. 

Комисија такође констатује да јој никада нијесу достављене двије информације о нелегалном 

тржишту цигарета за које је Жарко Ракчевић устврдио да их је као потпредсједник Владе, 

упутио Влади Републике Црне Горе. 

Тајне дуванске мафије (XII): Срећко Кестнер у 

интервјуу ,,Националу“, који је потписао и овјерио 

код нотара у Загребу – филигрантски нацртао главне 

актере шверца дувана у и пореко Црне Горе

 

Подсјећамо наше поштоване читаоце, да је, поводом недавне иницијативе покренуте у Скупштини 

Црне Горе за формирање анкетног одбора који би се бавио проблематиком шверца дувана у 

Црној Гори, почев од деведесетих година прошлог вијека па до данас, а у сусрет доношењу одлуке 

о његовом формирању, наша редакција, на основу Закона о слободном приступу информацијама, 

затражила, и од Скупштине Црне Горе добила Извјештај и комплетну документацију о 



раду  Комисије Скупштине Црне Горе, која се 2001/2002. године бавила утврђивањем чињеница, 

околности и битних елемената у наводима у тексту објављеном у загребачком листу ,,Национал“ 

под насловом ,,Главни мафијашки бос Балкана“ и другим текстовима о шверцу дувана у Црној 

Гори и преко Црне Горе, објављеним у овом листу. 

Извјештај о раду те Комисије који је усвојен на сједници Скупштине Републике Црне Горе која је 

одржана 25. јула 2002. године, портал ИН4С, претходних 12 дана, укључујући и данашњи дан, 

интегрално је објавио је у 12 наставака, илистрованих са неким од бројних докумената 

прикупљених у току рада. 

Надамо се да ће нови анкетни одбор, ослањајући се и на овај Извјештај, успјети да дође до 

нових свједока и актера и до краја разоткрије ову шверцерско – мафијашку хоботницу која је 

обрукала и похарала Црну Гору и доћи и до оних докумената које је режим Мила Ђукановића у 

извођењу његових полтрона и чувара његовог лика и (не)дјела скривао у девет јама, и наравно, 

да разоткрије шверц дувана који се деценијама одвијао и послије 2002. године. 

Тиме би се коначно разгрнуо мрак и на свијетло дана изашла истина о бројним нерасвијетљеним 

убиствима, о пљачкама и похарама Црне Горе и о огромном, на десетине милијарди евра 

вриједном, најцрњим криминалом стеченом богатству ,,нове класе“, како је себе називала 

дуванска, организована криминална банда, под којом је двије ипо деценије грцала Црна Гора и 

њени грађани. 

17. У складу са Одлуком Комисије од 4. 10. 2001. године, и 05. 2. 2002. године, предсједник 

Комисије Вуксан Симоновић и чланови Мирослав Вицковић и Новак Радуловић, дана 7. 

марта 2002. године, обавили су разговор, односно анкету у Загребу у сједишту листа 

“Национал” са директором и главним и одговорном уредником листа ,,Национал“, Ивом 

Пуканићем и његовим сарадницима Бериславом Јелинићем, Јасном Бабић и Сином Карли. 





Због писања о шверцу дувана Ива Пуканића, а прије тога Павла Булатовића, Душка Јовановића, 

Славољуба Шћекића… и многе друге, убила је срамотна, кукавичка, крвава рука дуванске мафије 



 





Писмо Ива Пуканића Комисији, уочи доласка њених чланова у сједиште редакције ,,Национала“ у 

Загребу у коме пише да му је Ђукановић преко својих поклисара слао поруке о нагодби



Карикатура Мирка Зулића, објављена у ,,ДАН-у“, 20. јуна 2002. године 



Том приликом, Иво Пуканић и његови сарадници поновили су члановима Комисије већину навода 

о шверцу цигаретама у Црној Гори објављених у заребачком “Национал“ и поновили већ описани 

начин како је дошло до писања и објављивања читаве серије текстова о дуванској афери. 

Посланици Скупштине РЦГ, чланови Комисије Миро Вицковић и Новак Радуловић, приликом 

разгово са новинарима ,,Национала“ у Загребу 

Како је већ напријед назначено у овом Извјештају, том приликом члановима Комисије уручен је 

ауторизовани и на свакој страници потписани интервју Срећка Кестнера, дат загребачком 

“Националу” и овјерен код Јавног биљежника уз пратећу документацију. Поред ауторизације и 



потписа на свакој страници интервјуа, Срећко Кестнер “Националу” је дао својеручно потписану 

изјаву следеће садржине: 

 

“Ја Срећко Кестнер, овим потђујем да сам у Загребу, 25. свибња дао интервју за тједник 

“Национал”. Разговор су водили Иво Пуканић и Берислав Јелинић. У суботу 26. свибња, 



комплетан текст добио сам на увид и у потписаном облику ауторизирао сам га у 18,30 сати. 

Ауторизацију сам извршио тако што сам власторучним потписом парафирао сваку страницу 

текста испринтаног у два оригинална примјерка. Додатну потврду и ауторизацију својих навода 

чиним потписујући ову изјаву у којој још једном тврдим да сам за све изговорено у интервјуу 

спреман сносити потпуну одговорност”. 



Прва страница Срећковог интервјуа ,,Националу“



Нема лажи, нема преваре – Срећко Кестнер потписао и овјерио интервју који је дао ,,Националу“ 

код нотара у Загребу 

Том приликом члановима Комисије уручена је копија Уговора између Предузећа “ROTHMANS OF 

PALL MALL LIMITED” са сједиштем у Цириху, Швајцарска и Предузећа “LASEL UNIVERSAL INC“ са 



сједиштем на Британским дјевичанским острвима, који је у име Предузећа “LASEL UNIVERSAL INC” 

потписао Срећко Кестнер. Тај Уговор прати фактура Предузећа “LASEL UNIVERSAL INC“ од 10. 9. 

1998. године, Предузећу ,,DULWICH ENTERPRISES LTD“ из Лимасола – Кипар, на износ од 256.800 

ДМ за 1200 мастер бакси цигарета PALL MALL, са условима испоруке CIF Подгорица – Црна Гора и 

друга фактура од 16. јула 1998. године, Предузећа „FREEMA – TABACCO INTERNATIONAL LTD“ – 

Лимасол Кипар, на Предузеће “LASEL UNIVERSAL IMC“ – Представниство Подгорица, Немањина 

обала бр. 54, на износ од 180.000 УС долара за 1200 мастер бакси цигарета LM, услови 

испоруке CIF Бар/Подгорица, превозно средство камион рег. бр. ТГ 117-317, мјесто 

испоруке “Зетатранс” – царинско јавно складиште на Ћемовском пољу бб; мјесто складиштења – 

диспозиција Предузећа “LASEL UNIVERSAL IMC“. 

Члановима Комисије такође је уручено више докумената Срећка Кестнера о куповини земљишта и 

изградњи индустријско-складишне хале и других зграда на локацији Куће Ракића – Подгорица. 



 



  

Члановима црногорске комисије, у редакцији ,,Национала“, уручено је и пријетеће писмо упућено 

Срећку Кестнеру, које је, како је Кестнер тврдио у једном интервјуу ,,Националу“, писао његов 

пријатељ, под притиском у канцеларији Вукашина Мараша, тадашњег савјетника Мила 

Ђукановића 

Сва документа, докази, искази и изјаве које је Комисија, упркос опструкцијама и скривању 

информација и докумената, прибавила у току свог рада, говоре да је највећи дио навода 

објављених у текстовима у загребачком “Националу” тачан, и да се у Црној Гори и преко Црне 

Горе минулих десет година, а посебно од 1996. године, па надаље одвијао енормни шверц 

цигаретама и да је огромна количина цигарета завршила на сивом тржишту Црне Горе и 

сусједних земаља, укључујући и земље Европске уније. 

Комисија посебно истиче да је својим писмом од 16. јануара 2002. године, обавијестила Државног 

тужиоца Божидара Вукчевића, да му комплетна документација о раду Комисије и подаци до којих 

је Комисија дошла стоје на располагању. 



Карикатура Горана Шћекића, објављена у ,,ДАН-у“, 14. јула 2002. године 

Међутим, Државни тужилац, иако је претходно обавијестио Комисију “да је благовремено и на 

законом прописан начин реаговао” и да се “лично обратио МУП-у Црне Горе, и на основу члана 

153. став 2. Закона о кривичном поступку захтијевао прикупљање свих потребних обавјештења и 

предузимање других законом дозвољених мјера ради провјере навода из објављених текстова и 

интервјуа и откривање извршилаца тешких кривичних дјела о којима је ријеч”, упао је у 

контрадикторност, обавијестивши Комисију “да је исправније и на закону утемељен поступак по 

коме је Комисија дужна информацију о свом раду и подацима до којих је дошла доставити 

стварно и мјесно надлежном тужиоцу”. 

Саставни дио овог Извјештаја чини комплетна документација о раду Комисије, која се чува у 

Служби Скупштине Републике Црне Горе. 

Факсимил Одлуке Скупштине Републике Црне Горе о усвајању Извјештаја 

  

КРАЈ 

 


